
KLOPP MANAGEMENT 

Při práci režiséra je jednou z nejdůležitějších věcí vedení týmu lidí – spolupracovníků. Při 

přemýšlení, jak se v této oblasti zlepšovat,  se rád inspiruji úspěšnými příklady. A to klidně i 

z jiných odvětví. Jedním z největších současných sportovních fenoménů je trenér Liverpoolu 

Jurgen Klopp. Jak dokáže být, tak úspěšný? Tady je návod podle jeho vlastních slov: 

Pokud chcete být dobrý lídr, potřebujete mít dost sebedůvěry na to, abyste se obklopil 

silnými osobnostmi. Slabí lídři s tímto konceptem bojují. Neumí totiž pracovat s lidmi, kteří jsou 

v některých věcech lepší než oni. Mně to jde snadno. V trenérských začátcích jsem se musel 

všechno naučit sám. Neměli jsme skautské oddělení ani analytika, nikdo mi nepomáhal 

s tréningem. O to víc dokážu respektovat všechny specialisty, s nimiž spolupracuji. Chci mít 

kolem sebe ty nejlepší. Každý v mém realizačním týmu je na svém úseku lepší, než bych byl 

já. Mým nejdůležitějším úkolem je všechny dát dohromady, sladit je a vytvořit příjemnou 

atmosféru.  

V krásném prostředí a počasí strávíme společně skvělé malé prázdniny a při tom se 

utuží vzájemné vazby. V klubech se často mluví o týmu za týmem, ale málokde jsou za slovy i 

konkrétní činy. V Liverpoolu ano. Lidé v zákulisí nemohou vstřelit góly či udržet čisté konto, 

ovšem jsou nesmírně důležití pro všední život v klubu i mužstvu. Držíme při sobě. 

Sloužím hráčům během zápasu jako rezervní nádrž. Pokud ztrácí energii, musím jim jí 

dodat. Je pro ně lepší být naštvaný na mě, než aby si ří kali: A jéje, já jsem teď nedal šanci. 

Je pro ně lepší, když si myslí: Trenére, jste cvok. Ale pak dělají, co mají dělat. Nezajímá mě, 

co si o mě říkají jiní lidé. 

 

Několik Kloppových citátů na závěr: 

 „Není důležité, co si o vás lidé myslí, když nastupujete na nový post, ale co 

si budou myslet, až z něj budete odcházet.“ 

 „Můžete mluvit o duchu, nebo ho můžete žít. Vzali jsme tým k jezeru ve 

Švédsku, kde nebyla elektřina. Šli jsme tam pět dní bez jídla.“ 

 „Neznamená to, že jste zradili své srdce a přesvědčení, když se probudíte 

ráno v pětihvězdičkovém hotelu. Příliš mnoho pohodlí dělá na duši dobře, ale 

nedokáže vás stabilně zahřát.“ 

 „Necítím příliš velký tlak. Vidím pouze příležitost.“ 

 „V extrémních situacích musíte myslet a jednat rychle. Někdy musíte být 

maskován jako Ježíšek a soupeře zaskočit.“ 

 „Během přestávky jsem promluvil ke svým hráčům. Nemělo cenu na ně řvát 

jak smyslu zbavený a vyhrožovat jim. Je třeba to brát tak, jak to je, proto 

jsem je jen požádal, že by mohli začít hrát trochu fotbal.“ 

 

      


